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P r o t o k ó ł  Nr XXXII.2018 

 
z sesji Rady Gminy Raciąż, która odbyła się 

w dniu 27 kwietnia 2018r. w sali konferencyjnej 
Urzędu Gminy Raciąż, ul. Kilińskiego 2. 

 
Posiedzenie rozpoczęto o godz. 10:00, zakończono o godz. 12:00. 
 
Na stan 15 radnych, obecnych było 14 radnych. Nieobecny był radny Krzysztof Brdak 
– nieobecność usprawiedliwiona. 
 

Spoza Rady Gminy w sesji uczestniczyli: 
 

1/ Ryszard Giszczak – Wójt Gminy Raciąż; 
2/ Barbara Rumianowska – Skarbnik Gminy; 
3/ Gabriela Kowalska – Sekretarz Gminy; 
4/ Kierownicy Referatów i jednostek organizacyjnych; 
5/ Sołtysi – wg załączonej listy obecności 
6/ Przedstawiciele lokalnej prasy; 
7/ Mieszkańcy Gminy Raciąż 
oraz zaproszeni goście: 
- Pani Elżbieta Kuźniewska – radna Powiatu Płońskiego 
 
Przebieg obrad: 
 
Pkt 1. 
 
 Pan Jarosław jaworski – Przewodniczący Rady Gminy Raciąż otworzył obrady 
XXXII sesji Rady Gminy, powitał wszystkich zebranych oraz oświadczył, że na 
posiedzeniu obecnych jest 14 radnych, jest kworum władne do podejmowania 
prawomocnych uchwał. 
 
Pkt 2. 
 Przewodniczący Rady Gminy przedstawił proponowany porządek obrad: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Ustalenie porządku dziennego obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXXI sesji Rady Gminy. 
4. Zgłaszanie pytań i wniosków.   
5. Przedłożenie „Oceny zasobów pomocy społecznej w Gminie Raciąż”                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                     
6. Rozpatrzenie projektów uchwał: 
 
    1) w sprawie zmiany granic Sołectwa Kraszewo-Czubaki i Sołectwa Kraszewo- 
        Gaczułty; 
    2) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raciąż; 

    3) w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Raciąż na 2018 rok; 
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    4) w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie  
        Gminy Raciąż; 
 
    5) w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których 
zamieszkują mieszkańcy i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczaną 
przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi; 
 
    6) w sprawie zatwierdzenia regulaminu przyznawania dofinansowania na 
usuwanie, transport i utylizację odpadów zawierających azbest z terenu Gminy 
Raciąż, ze środków pozyskanych z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska             
i Gospodarki Wodnej w Warszawie; 
 
    7) zmieniająca Uchwałę Nr XXXI.211.2018 Rady Gminy Raciąż z dnia 9 marca       
2018r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Płońskiego. 
                       
7. Wolne wnioski i zapytania. 
8. Zamknięcie obrad XXXII sesji Rady Gminy. 
 
Ad.pkt 2. 
 
 Radni nie zgłaszali uwag ani wniosków do proponowanego porządku obrad. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie, udział w glosowaniu wzięło 14 
radnych. 
 
Ap.pkt 3. 
 
 Protokół z poprzedniego posiedzenia został sporządzony i wyłożony do 
wglądu przed rozpoczęciem obrad, radni mieli możliwość zapoznania się z jego 
treścią. Przewodniczący Rady Gminy wniósł o przyjęcie protokółu, wniosek 
uzasadniając tym, że osobiście zapoznał się z jego treścią, która w pełni 
odzwierciedla przebieg obrad. Protokół został przyjęty jednogłośnie, udział w 
głosowaniu wzięło 14 radnych. 
 
 
Ad.pkt 4. 
 
 Pani Anna Walczewska – Kierownik Gminnego Ośrodka pomocy Społecznej 
w Raciążu – zapoznała radnych z „Oceną zasobów pomocy społecznej w Gminie 
Raciąż”. 
 
(Ocena zasobów pomocy społecznej” – w formie pisemnej – w załączeniu do protokółu – 
załącznik nr 1) 
 

Radni nie zgłaszali pytań. Przedstawiona ocena została zaakceptowana przez Radę 
Gminy. 
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Pani Eugenia Szlak – sołtys wsi Łempinek pytała, czy będzie remont drogi do 
Łempinka. 
 
Pan Stanisław Karpiński – sołtys Kraszewa-Falk pytał, czy przed wyborami będzie 
remont drogi w Kraszewie. 
 
Pani Teresa Zjadewicz –sołtys wsi Kraśniewa wnioskowała o wyrównanie drogi przez 
Kraśniewo, zgłosiła też, że nieprzejezdna jest droga gminna do posesji pana 
Bramowicza, są kłopoty z odbiorem śmieci, prosiła, aby te drogę nawieźć żwirem. 
 
Pan Sławomir Jarkowski – sołtys Nowego Gralewa pytał, jakie będzie 
dofinansowanie wymiany pieca tzw. „śmieciucha”. 
 
Radna Teresa Muchyńska oraz sołtys wsi Kossobudy Aneta Rychlińska złożyły 
podziękowania za przebudowę dróg. Radna Muchyńska pytała również, co dalej                     
z zalewem. 
 
Sołtys wsi Chyczewo – Wojciech Kowalski pytał, kiedy zacznie się remont drogi                     
w Chyczewie, na którą już jest dokumentacja. 
 
Radny Jacek Gadomski – wniósł o poprawienie odcinka drogi powiatowej w Uniecku. 
Pytał także o nocną i świąteczną pomoc lekarską oraz o los dworca autobusowego 
w Płońsku. 
 
 Pani Elżbieta Kuźniewska – radna Powiatu Płońskiego odpowiadała, że 
Starosta prowadzi rozmowy w powyższych sprawach, na najbliższej sesji8 Rady 
Powiatu będą podjęte uchwały w tych sprawach. 
 
 Wójt Gminy odpowiadał, że wszystkie drogi są stopniowo remontowane, nie 
ma znaczenia, czy jest to rok wyborczy, czy nie. Na drogę w Łempinku jest 
wykonana dokumentacja, problem jest w tym, że plan działki jest zupełnie inny niż 
obecna droga, dlatego to tak długo trwa, zaczęły się uwłaszczenia. 
 W sprawie drogi w Kraśniewie, będzie dożwirowanie, będzie też wysłana 
równiarka. 
 Odnośnie Chyczewa Wójt powiedział, że jest już pozwolenie na budowę. 
Przeszkodą jest słup elektryczny, który stoi centralnie w drodze, energetycy mają 
przesunąć słup i wtedy droga będzie robiona. 
 Jeśli chodzi o dofinansowanie wymiany pieców c.o., do końca II kwartału 
zostaną określone warunki, dotyczące wymiany pieców. 
 Zalew – w najbliższych dniach będzie przeprowadzony przetarg na firmę 
wykonującą dokumentację i pozwolenie na budowę. W roku bieżącym, w budżecie 
Gminy na ten cel jest zarezerwowana kwota 300.000,-zł. 
 
Ad.pkt 6. 
 
Przewodniczący Rady Gminy – przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany granic 
Sołectwa Kraszewo-Czubaki i Sołectwa Kraszewo-Gaczułty. 
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(Projekt uchwały w załączeniu do protokółu – załącznik nr 2) 
 

Radni nie zgłaszali uwag. Uchwała została podjęta większością głosów, za 
podjęciem uchwały głosowało 13 radnych, przeciw – nie było, 1 radny wstrzymał 
się od głosowania. 
 
 Pani Barbara Rumianowska – Skarbnik Gminy przedstawiła projekty uchwał 
w sprawach: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raciąż i w sprawie 
zmian uchwały budżetowej na 2018 rok. 
 
(Projekty uchwał w załączeniu do protokółu – załącznik nr 3 i 4) 

 
 Pani Skarbnik omówiła propozycje zmian w WPF i zmian w uchwale 
budżetowej. W wydatkach, w dziale Transport i łączność planowane środki zwiększa 
się o 158.794,00 zł., z czego: na przebudowę drogi Szapsk – Błonie – 100.000,-zł.,      
(w związku z przyznaną dotacją), na dokumentację na drogę w Kraśniewie – 
10.000,-zł. oraz 48.794,-zł, pomoc finansowa dla Powiatu na drogę Drobin-Gralewo-
Mystkowo. W dziale Bezpieczeństwo Publiczne i Ochrona Przeciwpożarowa – 
proponuje się zwiększenie wydatków o kwotę 185.000,-zł.: kwotę 130.000,-zł 
zabezpiecza się na zakup samochodu ratowniczo-gaśniczego dla OSP Unieck, 
40.000,-zł. na zakup motopompy dla OSP Kaczorowy i 15.000,-zł. na Fundusz 
Wsparcia Państwowej Straży Pożarnej w Płońsku, z przeznaczeniem na budowę 
Komendy Powiatowej PSP. W dziale Oświata i Wychowanie – proponuje się 
przeznaczenie kwoty 100.000 zł. na rozbudowę szkoły w Krajkowie. 
 
Radni nie zgłaszali uwag, ani innych propozycji zmian. Uchwały zostały podjęte 
jednogłośnie, udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
 
 Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały wraz z załącznikiem 
w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Raciąż. 
 
(Projekt uchwały w załączeniu do protokółu – załącznik nr5) 

 
Radni nie zgłaszali uwag do przedłożonego projektu uchwały. Uchwala została 
podjęta jednogłośnie, udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
 
 
 Następnie Przewodniczący Rady Gminy – przedstawił projekt uchwały w 
sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 
odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których zamieszkują 
mieszkańcy i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczaną przez 
właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 
 
(Projekt uchwały w załączeniu do protokółu – załącznik nr 6) 
 

Radni nie zgłaszali się do dyskusji. Uchwała została podjęta jednogłośnie, udział w 
głosowaniu wzięło 14 radnych. 
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 Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia regulaminu przyznawania 
dofinansowania na usuwanie, transport i utylizację odpadów zawierających azbest 
z terenu Gminy Raciąż ze środków pozyskanych z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie – przedstawiła i omówiła 
Pani Monika Konczewska – Kierownik Referatu Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego. 
 
(Projekt uchwały w załączeniu do protokółu – załącznik nr 7) 
 

Pani Kierownik wyjaśniała, że jest zmieniona (obniżona) kwota dofinansowania 
usuwania odpadów zawierających azbest z 85% do 80% i w związku z tym 
przedłożony jest projekt uchwały. 
 
Radni podjęli uchwałę jednogłośnie, udział w głosowaniu wzięło 14 radnych. 
 
 Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały zmieniającej 
Uchwałę Nr XXXI.211.2018 z dnia 9 marca 2018r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej dla Powiatu Płońskiego. 
 
(Projekt uchwały w załączeniu do protokółu – załącznik nr 8) 
 

Pani Skarbnik wyjaśniała, że w poprzedniej uchwale Gmina Raciąż przeznaczyła na 
przebudowę drogi powiatowej Drobin-Gralewo-Mystkowo kwotę 299.955,00 zł.                     
Z rozstrzygnięcia przetargowego wynika, że musimy dołożyć 48.794,00 zł. tj. łącznie 
348.749,00 zł. 
 
Radny Krzysztof Sikorski powiedział, że ma wątpliwości odnośnie podjęcia tej 
uchwały. Gmina Baboszewo odstąpiła od dofinansowania przebudowy tej drogi, na 
skutek czego Gmina Raciąż poniesie dużo większe koszty. 
 
Wójt Gminy powiedział, że podjęcie tej uchwały byłoby zasadne, jeżeli odstąpimy 
od dofinansowania, przyczynimy się do tego, że przebudowy drogi nie będzie. 
 
Radni nie zgłaszali dalszych uwag. Uchwała została podjęta jednogłośnie, udział w 
głosowaniu wzięło 14 radnych. 
 
Ad.pkt 8. 
 
Po wyczerpaniu porządku dziennego, Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady 
XXXII sesji Rady Gminy. 
 
 
                                                                                 Przewodniczący Rady Gminy 
 
                                                                                       Jarosław Jaworski 
 
 
 
Protokółowała: 
R.Kaźmierczak 


